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Zápis č. 18 (185) z řádného zasedání Akademického senátu 

FIT VUT v Brně konaného dne 24. 6. 2024                                                  

Zasedání se konalo v 10:00 hodin v zasedací místnosti G108.  

Přítomni:  Černocký, Kočí, Kolář, Křivka, Smrčka, Šátek, Dítě, Jurkechová (od bodu 3), 

Kinšt, Ondryáš (10)  

Omluveni:  Ryšavý, Sekanina, Poliakov (3)  

Hosté:   Hanáček, Křena, Olekšák, Poledňa, Veigend, Zemčík  

Program: 

1. Schválení programu zasedání. 

2. Připomínky k zápisu z minulého zasedání. 

3. Slib člena AS. 

4. Jmenování nového člena stálé komise AS FIT. 

5. Dodatek č. 1 ke směrnici č. 1/2024 Pravidla pro přijímací řízení a podmínky pro 

přijetí ke studiu v doktorských studijních programech na FIT VUT pro akademický 

rok 2024/2025. 

6. Dodatek č. 2 ke směrnici č. 4/2019 Instrukce pro výpočet pedagogických úvazků pro 

interní potřeby FIT VUT.  

7. Informace z RVŠ a AS VUT. 

8. Různé. 

Průběh zasedání: 

Zasedání vedl předseda AS FIT dr. Radek Kočí, který přivítal všechny přítomné členy a hosty 

na prezenčním zasedání AS FIT. Všechny projednávané návrhy jsou zveřejněny na stránkách 

AS FIT (https://www.fit.vutbr.cz/info/AS/). 

Ad 1) Schválení programu jednání. 

Dr. Kočí na úvod stručně představil jednotlivé body programu. Program byl doplněn o body 

3. a 4. O takto upraveném programu nechal hlasovat. 

Hlasování: Hlasovalo 9 členů, z toho 9 hlasů pro, 0 hlasů proti a 0 hlasů se zdrželo.  

 

https://www.fit.vutbr.cz/info/AS/
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Ad 2) Připomínky k zápisu z minulého zasedání. 

K zápisu č. 17 (184) z řádného zasedání AS FIT konaného dne 21. 5. 2024 nebyly žádné 

připomínky.  

Ad 3) Slib člena AS. 

Ing. Olekšák úspěšně složil státní závěrečnou zkoušku a tím mu zanikl mandát v akademickém 

senátu. Zvolenou náhradnicí je Bc. Adriana Jurkechová, která s členstvím v AS FIT souhlasí.   

Dle přílohy č. 3 Statutu FIT skládá zvolený člen AS slib. Dr. Kočí slib člena přečetl před všemi 

přítomnými a vyzval zvolenou členku ke slibu: 

„Slibuji, že jako člen Akademického senátu Fakulty informačních technologií Vysokého učení 

technického v Brně budu vždy jednat v souladu s právními normami státu, univerzity a fakulty. 

Budu ctít demokratické a akademické principy a budu jednat v souladu se svým svědomím 

a s plnou odpovědností vůči akademické obci, v zájmu VUT, vysokého školství a obecné 

vzdělanosti.“  

Bc. Jurkechová slib složila. 

Ad 4) Jmenování nového člena stálé komise AS FIT. 

Vzhledem k tomu, že Ing. Olekšák byl členem Legislativní komise AS FIT, navrhuje dr. Kočí 

jmenovat členkou této komise Bc. Jurkechovou, která s návrhem souhlasí. Dr. Kočí nechal 

o tomto návrhu hlasovat. 

Návrh usnesení 1 

AS FIT jmenuje Adrianu Jurkechovou členkou Legislativní komise AS FIT.   

Hlasování: Hlasovalo 10 členů, z toho 10 hlasů pro, 0 hlasů proti a 0 hlasů se zdrželo.  

Ad 5) Dodatek č. 1 ke směrnici č. 1/2024 Pravidla pro přijímací řízení a podmínky pro 

přijetí ke studiu v doktorských studijních programech na FIT VUT pro akademický 

rok 2024/2025. 

Pan děkan doc. Hanáček předložil akademickému senátu k projednání dodatek ke směrnici 

č. 1/2024 Pravidla pro přijímací řízení a podmínky pro přijetí ke studiu v doktorských studijních 

programech na FIT VUT pro akademický rok 2024/2025.  

Dr. Kočí předal slovo zástupci předkladatele, panu proděkanovi prof. Zemčíkovi, který návrh 

představil. Záměrem dodatku je umožnit vypsat nová témata disertačních prací před třetím ko-

lem přijímacího řízení.  
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Dr. Kočí vyzval předsedu Legislativní komise AS FIT (dále jen „LK“), dr. Smrčku, o stano-

visko. Komise návrh projednala a navrhla úpravu termínu zveřejnění témat pro třetí kolo. Text 

dodatku se vymezuje k termínu zahájení podání přihlášek do třetího kola, LK navrhuje sjednotit 

styl uvádění termínů zveřejnění témat s prvním a druhým kolem, tj. uvedení data 21. 9. 2024. 

Předkladatel s touto úpravou souhlasí. LK nemá k návrhu další připomínky a doporučuje jej ke 

schválení. 

Nové znění čl. 1, odst. 1 dodatku:  

V čl. 5, odst. 5 se doplňuje upřesnění k termínu zveřejnění témat pro 3. kolo přijímacího řízení 

a text se mění takto: „Vypisovaná témata včetně školitelů pro 1. a 2. kolo přijímacího řízení 

jsou zveřejněna nejpozději 1. 3. 2024 na internetových stránkách fakulty. Témata pro 3. kolo 

přijímacího řízení jsou zveřejněna nejpozději 21. 9. 2024.“ 

Dr. Kočí otevřel k tomuto bodu diskuzi, ve které byly vznesené dotazy zodpovězeny a nebyly 

žádné námitky. 

Dr. Kočí navrhl následující usnesení a nechal o něm hlasovat.  

Návrh usnesení 2 

AS FIT schvaluje Dodatek č. 1 ke směrnici 1/2024 Pravidla pro přijímací řízení a podmínky 

pro přijetí ke studiu v doktorských studijních programech na FIT VUT pro akademický rok 

2024/2025. 

Hlasování: Hlasovalo 10 členů, z toho 10 hlasů pro, 0 hlasů proti a 0 hlasů se zdrželo.  

Předložený dokument je uveden v příloze č. 1 tohoto zápisu a v papírové formě je uložen 

v agendě Akademického senátu FIT VUT. 

Ad 6) Dodatek č. 2 ke směrnici č. 4/2019 Instrukce pro výpočet pedagogických úvazků 

pro interní potřeby FIT VUT. 

Pan děkan doc. Hanáček předložil akademickému senátu k projednání Dodatek č. 2 ke směrnici 

č. 4/2019 Instrukce pro výpočet pedagogických úvazků pro interní potřeby FIT VUT.  

Dr. Kočí předal slovo zástupci předkladatele panu proděkanovi dr. Křenovi, aby členům senátu 

na zasedání vysvětlil navrhované změny a úpravy ve směrnici: 

- Primárním impulsem pro úpravu této směrnice byl výrazný nárůst počtu 

studujících se speciálními vzdělávacími potřebami a po diskuzi se studijním 

poradcem, Ing. Petrem Veigendem, Ph.D., jsme došli k závěru, že bude lepší 

systém naopak zjednodušit sjednocením výpočtu na 1 ZH za každou započatou 

hodinu dozoru. 

- Dalším důvodem pro úpravu směrnice bylo zavedení projektové výuky v novém 

magisterském studijním programu MIT-EN. Výuka v těchto předmětech je velmi 
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podobná vedení individuálních projektů v rámci projektové praxe. Čas, který 

učitelé museli této výuce věnovat, významně přesahoval přidělený úvazek. 

- Poslední změnu, kterou navrhujeme, je zvýšení úvazku pro garanty předmětů na 

dvojnásobek. Postupem času přibyly garantům nové povinnosti, ať už se jedná 

například o písemné reakce na dotazníky studujících nebo větší počet studujících 

se speciálními vzdělávacími potřebami. A pokud po garantech požadujeme více 

práce než dříve, měli bychom to promítnout i do jejich úvazků. 

Dr. Kočí vyzval předsedu LK, dr. Smrčku, o stanovisko komise, která návrh projednala 

a doporučuje jej ke schválení. K návrhu nemá připomínky. 

Dr. Kočí otevřel k tomuto bodu diskuzi. 

Bc. Ondryáš informoval o diskuzi, která k návrhu proběhla ve Studentské komoře AS FIT (dále 

jen „SK“). Ačkoliv SK chápe potřebu adekvátně ohodnotit práci garantů (a tím i motivovat ak. 

pracovníky ke garantování předmětů), navržená změna výrazně navyšuje počet započitatelných 

hodin (ZH) přiznaných zejména garantům velkých předmětů – podle dat z letošního ak. roku 

může jít v některých případech např. o 200 ZH více. Někteří členové SK nejsou na základě 

předloženého komentáře přesvědčeni, že jde o adekvátní zvýšení. 

Bc. Ondryáš vznesl dotaz k přítomným garantům předmětů, zda je opravdu nárůst časové zátěže 

garantování předmětu oproti předchozím rokům dvojnásobný. Někteří přítomní garanti 

potvrdili, že se míra byrokracie opravdu znatelně navyšuje, obecná shoda však nastala na 

skutečnosti, že není možné spolehlivě určit, jak velké navýšení je. 

Bc. Ondryáš dále uvedl, že podle dat z uplynulého ak. roku by mohlo jít o navýšení celkového 

objemu ZH o více než 2 700. Prof. Zemčík podotkl, že by to mohlo znamenat přibližně 7% 

navýšení. Bc. Ondryáš upozornil, že by mohlo jít o nezanedbatelné snížení hodnoty jedné ZH. 

V komentáři předloženém k návrhu bylo také uvedeno, že jednou z nových povinností garantů 

je písemně reagovat na dotazníky studujících k hodnocení výuky. Bc. Ondryáš podotkl, že jde 

o slabou argumentaci, neboť skutečný počet garantů, kteří se k dotazníkům vyjadřují, je nízký. 

Dr. Křena uvedl, že to je právě následkem nedostatečné časové dotace garantování, kdy garanti 

vyčerpají zaplacený čas jen na organizaci předmětu samotnou a na odpovídání na dotazníky již 

prostředky nejsou; podotkl, že právě na základě navýšení počtu ZH mohou být garanti 

k reakcím motivováni. Bc. Ondryáš proto požádal vedení fakulty, aby i takto garantům změnu 

v případě schválení prezentovalo. 

Dr. Kočí navrhl následující usnesení a nechal o něm hlasovat.  

Návrh usnesení 3 

AS FIT schvaluje Dodatek č. 2 ke směrnici č. 4/2019 Instrukce pro výpočet pedagogických 

úvazků pro interní potřeby FIT VUT.   

Hlasování: Hlasovalo 10 členů, z toho 9 hlasů pro, 0 hlasů proti a 1 hlas se zdržel.  

Předložený dokument je uveden v příloze č. 2 tohoto zápisu a v papírové formě je uložen 

v agendě Akademického senátu FIT VUT. 
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Ad 7) Informace z AS VUT a Rady VŠ. 

Dr. Kočí požádal doc. Koláře o poskytnutí informací z ustavujícího zasedání AS VUT 18. 6. 

2024. Další jednání je plánováno na 12. 9. 2024. Bližší informace ze zasedání jsou dostupné na 

webových stránkách senátu zde: https://www.vut.cz/vut/struktura/as. 

Dr. Kočí předal slovo panu děkanovi doc. Hanáčkovi, který sdělil některé informace z jednání 

kolegia rektora, např. o novele zákona o VŠ apod. (projednávané působnosti a pravomoci 

senátů, dále „akreditační novelu“, která zcela přeměňuje způsob akreditace studijních 

programů, zrušení akreditačního úřadu apod.).  

Ad 8) Různé. 

Připomínáme, že zástupci studentů v AS FIT informovali o tom, že další 2 z nich ukončí 

magisterské studium SZZ v srpnu. Protože už nemáme žádného náhradníka, bude nutné 

vyhlásit doplňovací volby do Studentské komory AS FIT. Dr. Kočí navrhuje svolat zasedání 

(formou prezenčního či telekonferenčního zasedání) v polovině září, kdy bychom jmenovali 

volební komisi pro doplňovací volby do AS FIT. 

Program a pozvánka na příští řádné zasedání AS FIT bude členům senátu včas rozeslána cestou 

konference fitsenat@list.fit.vut.cz. Termín řádného zasedání AS je předběžně plánován na 

polovinu září 2024.  

Dr. Kočí poděkoval všem členům a hostům za účast. Popřál všem hodně příjemných zážitků 

o prázdninách a nabrání sil do nového akademického roku.  

  

https://www.vut.cz/vut/struktura/as
mailto:fitsenat@list.fit.vut.cz
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Usnesení přijatá na řádném zasedání AS FIT č. 18 (185) dne 24. 6. 2024: 

Usnesení 1 

AS FIT jmenuje Adrianu Jurkechovou členkou Legislativní komise AS FIT.   

Usnesení 2 

AS FIT schvaluje Dodatek č. 1 ke směrnici 1/2024 Pravidla pro přijímací řízení a podmínky 

pro přijetí ke studiu v doktorských studijních programech na FIT VUT pro akademický rok 

2024/2025. 

Usnesení 3 

AS FIT schvaluje Dodatek č. 2 ke směrnici č. 4/2019 Instrukce pro výpočet pedagogických 

úvazků pro interní potřeby FIT VUT.   

 

 

 

Verifikovali:  Ing. Radek Kočí, Ph.D., předseda AS FIT v.r. 

Bc. Ondřej Ondryáš, předseda Studentské komory AS FIT v.r.  

Zapsala:  Eva Durániková, DiS.  


